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  שינוי
 ייבסקיגאדם ז

 
י תַבְת ִׁ ֹּא כ ָ ל  ֶ ים ש  ִׁ  זֶה חֳדָש 

ים וֹּנִׁ ת  י עִׁ הַכְנָעָה, קָרָאתִׁ י ב ְ יתִׁ  ,חָיִׁ
לְטוֹּן ִׁ ידַת הַש   חִׁ י ב ְ רְהַרְת ִׁ  הִׁ

יְתָנו ת וֹּת לַצ ַ ב   .ו בַס ִׁ
יעוֹּת קִׁ ְ ש  י ב ִׁ יתִׁ  צָפִׁ

מָ ( קֶטאַרְג ְ ֶ י־ש  י וֹּת, מְלֵאוֹּת אִׁ  )נִׁ
ים וֹּרִׁ פ  יעַת קוֹּלוֹּת הַצ ִׁ גְוִׁ י לִׁ בְת ִׁ ַ קְש   הִׁ

יְלָה מְמַת הַל ַ  .ו לְדִׁ
וֹּמְטוֹּת י וֹּת ש  נִׁ ָ י חַמ  יתִׁ  רָאִׁ

יש   לְיָן אָדִׁ ַ ו  ת  ל  אִׁ ים, כ ְ ו מִׁ מְד  דִׁ  רֹּאש  ב ְ
ים נ ִׁ ין הַג ַ ךְ ב ֵ תְהַל ֵ  .הִׁ

וֹּן נֶעֱרַם  עַל אֶדֶן הַחַל 
טָאוֹּתאָבָק מָתוֹּק ש ֶ  ר וְהַל ְ טֶמְב ֶ  ל סֶפ ְ

דְקֵי הַחוֹּמָה ין סִׁ או  ב ֵ  .נֶחְב ְ
ים ים אֲרֻכ ִׁ י ו לִׁ י לְטִׁ  ,יָצָאתִׁ
וֹּקֵק אַךְ לְדָבָר אֶחָד ת  ְ ש   :מִׁ

 ,לְבָרָק
ו י נ  ִׁ  ,לְש 

 .לָךְ 
 

 תירגם מפולנית רפי וייכרט
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 ,חברי וחברות כפר מנחם שלום וברכה
 

 .שנה חדשה בפתחנו

גם כן בסימן הקורונה, ההגבלות שהיא גוזרת עלינו והניסיונות שנה שמתחילה 

חשוב שנמשיך כולנו להקפיד על ההנחיות  .של כולנו ללמוד לחיות לצידה

 למען בריאותנו.

א בעשייה מרובה, ואנחנו "סיימנו את שנת תשפ ובוועדות השונותבמזכירות 

 .ב"ממשיכים באותו הכוח והמרץ גם לשנת תשפ

כות במרץ העבודות באמפי )ופה המקום להזכיר כי העבודות כך, כל העת נמש

מצריכות את כולנו למידה של סבלנות וסובלנות(, הוקם והתחיל לעבוד צוות 

הבוחן את חוברת תנאי העבודה, אנו נערכים לבחירת יו"ר לוועדת תכנון 

ולאחר מכן לבחירה מחודשת של נציגי הוועדה, מנהלת השיוך פועלת לקידום 

עדת קליטה ממשיכה בעדכון תקנון הקליטה ולצידו תה מופיע בדפי העלון שלפניכם(, ום מול רמ"י )פירוט על עבודהתהליכי

 נמשכים תהליכי הקליטה ואנו מקווים כי כבר בקרוב נקלוט לחברות בקיבוץ מספר משפחות חדשות.

הנראות של כביש הגישה הראשי לקיבוץ, שביניהם חשיבה על שיפור  ,בשבועות הקרובים המזכירות  תדון בנושאים מגוונים

רות ובכל יהקמת ועדת ביקורת, הגדרותיה וסמכויותיה, חשיבה על תעסוקת החברים בגיל הפנסיה, וכן עיסוק בענפי הש

 תחום השירותים לחברים בקיבוץ.

 .2022וכך, עוד מעט מבלי שנרגיש, נתחיל לעבוד ולתכנן את תוכנית העבודה והתקציב לשנת 

בהן הוביל את המדיניות והאסטרטגיה הפיננסית שנרצה לומר תודה גדולה לתמיר סלע על שנים ארוכות  ת זובהזדמנו

בקיבוץ, תוך שמירה על איתנות כלכלית, ולאחל הרבה 

 הצלחה ללירון שקד שמחליף אותו!

לסיום נבקש לברך את כולנו בברכת שנה טובה ומתוקה 

 .ושנה של בריאות איתנה

 חלי ודותן
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 השנה שחלפה –שפ"א ת
פתחות שנת תשפ"א עמדה בקהילה הקיבוצית שלנו בסימן ההתמודדות המוצלחת עם הקורונה, חילופי גברי בניהול הקהילה והת

 ואורי בייז החליף את גלעד מינץ. ,חלי זלינגר ודותן אבירם החליפו את זאבי רוזנר – באוריינטציה הקהילתית שלנו
ני של "ובדים באינטנסיביות תוך שינוי דגשים. אורי מדגיש את מיצוי הפוטנציאל הכלכלי והנדלשלושתם נכנסו לעבודה במרץ וע

בשילוב עם הפעילות לפיתוח עסקי שהחלה קודם לכן. חלי ודותן מרחיבים את החשיבה על היבטים שונים של חיי הקהילה  הקיבוץ,
הם נגישים יותר לרוב החברים  נים. בהיותם חברי קיבוץלעיצוב הסדרים מתחדשים בתחומים שו ופועלים, עם חברי המזכירות,

 ומעורבותם בחיי הקהילה רבה יותר.
מדיניות והתאמת  גם בשאלות של ,כל ועדות הקהילה פעלו בצורה מסודרת ורציפה ורובן עסקו נוסף על הטיפול בעניינים השוטפים

עלו את אינטנסיביות עבודתן. במהלך השנה, מנובמבר עד עבודתן למציאות המשתנה. המזכירות וההנהלה העסקית, ביחד ולחוד, ה
הצעת המזכירות לארגונה מחדש. ועדת  קליטה שקדה על  בקלפי נעשתה הערכה מחודשת של תפקוד ועדת תכנון ונתקבלה יולי,
כשהמכרזים  ,תמסודרת ומאורגנ ,"א רציפהעדת הבריאות עוסקת בהתאמת סדרי הסיעוד. גם השנה עבודת משו .י תקנון הקליטהשינו

ואחרי התקנת הסיבים האופטיים היא  ,נהלת התקשורת המשיכה בעבודתהיועולה גם העיסוק בהיבטי עבודה רחבים יותר. מ  רבים
 כדי להתאימם לנדרש לשימור ושיפור השרות.  לויות השירותים השונים למשתמשים רותי התקשורת ומשווה את עיבוחנת את כלל ש

ישוב יבוץ ונמשכו גם פגישות התיאום המסודרות בין הנהלת היההנהלות בק קה העבודה המשותפת שלנמשכה והעמיבמהלך השנה 
 בוץ. יהעמיק הקשר בין ועד האגודה ומזכירות הק –ונציגי המזכירות 

סקת מם סוכם על הפיבהובלתו של זאבי, להסדר עם רוב בעלי הקמינים. תוך כדי הידברות ע אחרי תקופה ארוכה הגיעה המזכירות,
 פעילות הקמינים, לרווחת המתנגדים הנחרצים והסובלים מן הקמינים.

והיא פועלת כבר כחצי שנה )ראו דיווח  שחלי עומדת בראשה, נהלת שיוך,יעם בחירתם של דותן וחלי לעמוד בראש הקהילה נבחרה מ
 בעלון(.

ל חיי הקהילה והחברים נענים לכך ברצון. למשל, דותן וחלי בשיתוף עם המזכירות מובילים מהלכים של חשיבה על היבטים שונים ש
 בוץ ע"י הפצה מוקדמת של חומר רקע ומניעת השתלטות של יחידים על השיחה. יהעלאת רמת הדיון בשיחת ק

כנית העבודה לשנה זו, ו. מן החזון נגזרו אבני דרך ונקבעה ת2025אישור החזון הקהילתי עד שנת במהלך תשפ"א השלמנו את ניסוח ו
, בקיבוץ בדיקה רבעונית של עמידה במשימות. במסגרת זו החלה המזכירות בבדיקה  מחודשת של תחום האחזקות והשירותיםתוך 

  ובדיון מחודש בתנאי העבודה, ועוד ידה של המזכירות נטויה. 
תיימה פגיעתה אחרי שבאפריל נראה היה לנו שנס בצורה מוצלחת מאוד, בהמשך לתש"פ.א "פעם הקורונה התמודדה הקהילה בתש

ביולי נחשפנו לגל מחודש של המגפה וגם בחצרנו רבו החולים. כעת נראה שעלינו למצוא דרכים לחיות עם הקורונה   של הקורונה,
דר חבוץ מתנהלות בזום, יהוועדות ושיחת הק -באופן מושכל למציאות החדשה ישנה התארגנו   ישוב כולו,יוב בוץ,יתקופה ארוכה. בק

ותושבים נשמרים מלהידבק ולהדביק. נאחל בריאות שלמה ואיתנה  ,והספרייה פועלים על פי הנחיות משרד הבריאותהאוכל, הכולבו 
 לכולם.

בקלפי ההחלטה להעלות את גובה הפנסיה המשולמת לחברים ותיקים, בצירוף  ,בשלהי תשפ"א, אחרי הרבה עיכובים ודחיות נתקבלה
 הסדרים נלווים.

עבודה העיקרית היא פיתוח הכביש החוצה את האמפיתאטרון, שישרת את ה –וסף בשיקום התשתיות בשלהי תשפ"א החל גם שלב נ
 דיירי שיכון ד'.

 כן ירבו. –תנו ישותפים מלאים אפעילים, הצטרפו לוועדות וגם משנים קודמות,  בתי אב והנקלטים, 11במהלך השנה קלטנו 
 ליבון.ליש יותר יוזמות של חברים המגיעות לברור והשנה התרחבה השקיפות ושיתוף החברים בניהול הקהילה ו

נראית סבירה כלכלית וכספית, בעיקר לאור החששות הכבדים של ראשית הסגרים. נראה שפעילות ההנהלה הכלכלית,  השנה
 ני ופיתוח עסקי, נושאת פירות."המדגישה את מיצוי הפוטנציאל הכלכלי והנדל העומדים בראשה ומנהלי הענפים,

 נקווה שנעמוד באתגרים גם בתשפ"ב. יתה זאת שנה מאתגרת לחברים באופן אישי ולקהילה כולה.נראה שהי
על סף תשפ"ב נקווה ונאחל לקהילה שתמשיך בשגרת חייה  למרות הטירוף העולמי. נייחל להמשך מהלכי פיתוח הקהילה והתפתחותה 

 בצד עמידה מוצלחת בשגרת הקורונה.
 קווה להתמתנות האיום האיראני, לשקט בגבולות ובתוך הארץ פנימה.נ –ים על מדינת ישראל נייחל לצמצום האיומים הביטחוני

נקווה שממשלת השינוי תשרוד ושריה יעבדו למען האזרחים והמדינה, שיובטח מימון ממשלתי למערכת הבריאות, שיצטמצמו 
 האלימות והפערים החברתיים בין האזרחים.

ע הקשים, נאחל לעצמנו לראות את סוף מגפת הקורונה ואת העולם עוצר את התחממות כדור נקווה שהעולם ישקוט מעט מפגעי הטב
 הארץ.

 שנת בריאות איתנה לכולם, שנה טובה ומבורכת.
 יהודית אפרתי                                         
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 שני חברי מזכירות מספרים על המזכירות ועל פועלה
 

 סות ולהוביל את הקהילה למקום טוב יותרהמזכירות פועלת במרץ במטרה לנ
המזכירות עובדת באופן מאוד אינטנסיבי, מתקיימות פגישות מאוד תכופות. להיות חבר מזכירות זו התחייבות מאוד כבדה. 

 אנחנו עושים אותה בלב שלם, בתקווה שאנחנו מובילים את הקהילה למקום יותר טוב.
ביעדים שהצבנו לעצמנו זה לא פשוט. למשל, טיפול בשירותים הניתנים עמוד וכנית העבודה. לאנחנו מנסים להדביק את ת

 בדגש על חידוש ועדכון תקנונים שיתאימו למציאות העכשווית שלנו. . לקהילה, בענפי השירות, בוועדות
 נו.יידבמקביל, מגיעים לשולחננו גם נושאים שוטפים וגם נושאים אישיים, שאיני בטוח  שצריכים להיות מטופלים על 

 לתחושתי, לאחרונה הנגיעה שלנו בהרבה נושאים רגישים עוררה מעט הדים ומחלוקות.
בוץ המתחדש, שינוי שיביא להשתתפות רבה יותר של החברים יבק ינוי הארגוני הנדרשאני חושב שעוד לא מיצינו את הש

 בהעלאת הנושאים החשובים להם ובגיבוש הפתרונות. 
הרגשות שעלו הביאו אותי לחשוב שיש לעשות ארגון מחדש של שיטת הפעולה בקיבוץ. אני מה שקרה בחודשים האחרונים ו

 בה חברים רבים יותר ישתתפו בקביעת הנושאים שיהיו על סדר היום.שמקווה שנצליח לגבש שיטה 
 עידן קריסטל

 
 החברות במזכירות היא שליחות

  ו.עים מזמנם למען הקהילה היקרה שלנבור שעושים ומשקיהצטרפתי למזכירות בתחילת השנה, לצוות של נבחרות ונבחרי צי
בו מתכנסים החברים עם ברק בעיניים ועם רצון למצות שהחברות במזכירות היא שליחות, ואכן ניתן לראות את זה בכל מפגש 

 .כל ישיבה עד תום, להביע את עמדתם ולעשות את הנכון עבור רווחת חברי הקיבוץ
ותיקים, צעירים שכוחם במותניהם לצד ים ונשים, חברי קיבוץ חדשים לצד רוגני של הקהילה, גברבמזכירות יש ייצוג רחב והט

י רונן סעידי. הייצוג "סיונם לשולחן, שולחן עץ מהמם שעוצב והוכן עיכמתם ונוצעירים פחות, כאלה שעשו וראו ומביאים מח
 .ולפעול למען כולם, והכל בצורה נעימה ומכבדת הרחב מאפשר לשמוע ולהשמיע דעות ורעיונות של כל אחד מחברי הקהילה

לפי ההגדרה היבשה אמורה המזכירות להתכנס אחת לשבועיים, אבל בשל עומס הנושאים החשובים שעמדו על הפרק 
 .לישיבות ארוכות אל תוך הלילה ובהתגייסות מלאה ,התכנסנו לפחות פעם בשבוע ולעיתים אף יותר

 ,העבודה מכינים חלי ודותן את הישיבה ושולחים לחברי המזכירות את תקציר העניינים לקראת הפגישות ועל מנת לייעל את
הכוללים גם פרוטוקולים מישיבות קודמות ופסקאות מתקנון הקיבוץ הנוגעות לנושאים המדוברים, כך שנהיה מוכנים לישיבה 

חלטות קודמות ועל נונים והנבחנים התק דעות של כולם, נעשית חשיבה משותפת, ותבכל ישיבה מועל .ונוכל לפעול ביעילות
 .בסיסם מתקבלות החלטות

וכל חבר מזכירות לקח על  ,פעילות המזכירות לא מסתיימת בישיבות בלבד
כדוגמת טיפוח  ,עצמו לקדם לפחות נושא אחד נוסף במסגרת ועדות משנה

וגינון השטחים הציבוריים בקיבוץ, חוברת תנאי העבודה, מודל הפעלת 
 .יפוץ והרחבת הכלבו, שיפוץ המועדון ועודהבריכה, ש

אמון הציבור שבחר בנו לחברי המזכירות הינו נר לרגלינו ונושא השקיפות 
ולכן כל הישיבות מתועדות באופן מלא, ולפני  ,נמצא בראש סדר העדיפויות

פרסומם נשלחים הפרוטוקולים לחברי המזכירות לאישור ולוודא שלא נשכח 
 .אף פרט

הרחב והמפגשים עם נושאי משרות מתחומים שונים לצד  מגוון הנושאים
גורמים לכך שישיבות המזכירות מעניינות,  ,חברים בעלי יוזמות מבורכות

ובסופן אנו יוצאים בתחושת סיפוק מהעשייה ועם ציפייה  ,מלמדות ומרתקות
 .לקראת הישיבה הבאה

 נבו מזור
  

 צילום: עברי אוזן
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 25.7.2021פרוטוקול ועדת קליטה 
4/2021 

, נועה גולדברג רונן סעידי, אורית זלינגרנועם מילשטיין, אסתר ברוידא, דקלה אפרתי חומסקי, מעיין צאוזמר שינדלר,  ים:נוכח
 לוינהיים, בועז קפלן, דותן אבירם, טלי שור, אסתר ברוידא

 
 על סדר היום:

 עדכונים .1
 מועמדים לקליטה .2
 נירית קנטור וירון אוריאל –ערעור על החלטת הוועדה  .3
 בקשה לקליטה –לוי נהיר  .4

 
 עדכונים .1

בפגישה שערכו דותן ואורית עם שרון הובהר שהמועד להשלמת התהליך של ליאת בת זוגו )אמצע יולי(  –שרון גלאור  .א
עבר. סוכם כי עד סוף חודש יולי שרון יודיע מה בכוונתם לעשות, ואם אין בכוונתה של ליאת להשלים את תהליך הקליטה 

 כירות.הנושא יועבר להחלטת המז
בשתי פגישות משותפות עם המזכירות עלו הנושאים הבאים: ביטול ההגדרה של "חבר חדש", הוספת  –תקנון קליטה  .ב

קריטריונים להחרגה גם בנושא של בן קיבוץ וגם בנושא הגיל, הכנסת סעיף דמי קליטה ממי שאינו בן קיבוץ. הוחלט כי 
 הנושאים ידונו שוב בוועדה בפגישה הבאה.

 
 לקליטה מועמדים .2

גרים בהרצליה ויש להם שתי בנות. דנה נולדה בקיבוץ ושלומי מקרית גת. גרו בסין  – דנה גולדבורג ושלומי מחפודה
בעקבות לימודיו של שלומי והיום יש לו עסק בסין. דנה אדריכלית. החליטו להגיע לקיבוץ עוד לפני שחזרו לארץ אך חזרו 

 להיות קרובים למשפחה. להיות חלק מקהילה ורואים בקיבוץ את ביתם. מוקדם מהמתוכנן בגלל הקורונה. חשוב להם
לישי בן וחבר קיבוץ הראל. זיו בת קיבוץ. גרו בהראל עד לפני שנתיים ועברו לכפר מנחם  – זיו רומבלסקי ולישי וייסגל

תו בקיבוץ הראל לפני בעיקר בגלל הקהילה והחברה. מרגישים בבית בקיבוץ ומעוניינים להשתקע בו. לישי יוותר על חברו
 קבלתו לחברות בכפר מנחם. המשפחה מבקשת לחכות עד לבירור ענייני השיוך בהראל. הנושא יידון בפגישות הבאות.

יואש בן קיבוץ. גרים בראשל"צ. לירז  –)אורית יצאה בחלק הזה של הפגישה בשל הקרבה המשפחתית(  יואש ולירז זלינגר
ני ילדים. מכירים את הקיבוץ, גרו בו בעבר ורוצים את החוויה של הביחד, הקהילתיות. פסיכולוגית ויואש עו"ד. יש להם ש

 מחפשים סביבה נוחה לילדים ורואים בקיבוץ את ביתם.
אייל בן קיבוץ. שירת כנווט בחיל האוויר עד לפני שנה ולמד פסיכולוגיה. אור גדלה בבת חפר ולמדה  – אייל ואור גרבר

באווירה הקהילתית של הקיבוץ. גרים בקיבוץ כמעט שנתיים. מאוד מרוצים מהחיים בקיבוץ משפטים. חשוב להם לחיות 
 ורוצים לבנות בו את ביתם.

ענבר בת קיבוץ. גלעד מרגבה. גרו בקיבוץ שנה אחרי הצבא והיום גרים בתל אביב. גלעד  – ענבר ארבר וגלעד מאוטנר
ברור שיחזרו לקיבוץ. רכשו דירת יורשים ויעברו לקיבוץ אחרי שיפוץ מתכנת וענבר עובדת בגן. לפני חודש התחתנו והיה להם 

 הבית. 
 

 הוועדה מעבירה את המלצתה למזכירות לקליטת המשפחות.
 
 ערעור על החלטת הוועדה .3

הם יש לשנים בקיבוץ ו 10עזרא. גרים מעל  . ירון ממושב בית'נירית נולדה וגדלה בקיבוץ עד כיתה ז –נירית קנטור וירון אוריאל 
. מבקשים לרכוש נפתחהכשהאופציה  לכן לא נרשמו לקליטה כתושביםהיו בחו"ל ו 2020-2018בשנים  ני ילדים שנולדו בקיבוץ.ש

 בעבר הנושא נדון בוועדה והוחלט שכרגע לא נאפשר קליטת מי שאינם בני קיבוץ.בית יורשים. מרגישים חלק מהקהילה. 
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 פנייה לוועדה –נהיר לוי וזיו יהלום  .4
ומרגיש שזה הבית שלו. היום גרים בעתלית ורוצים להיות חלק מהקהילה ולחנך את הילדים בקיבוץ.  8גדל בקיבוץ מגיל  נהיר

לאמא של נהיר יש בית ירושה שאין באפשרותו של נהיר לגור בו. מבקשים לשקול את הקבלה שלהם ללא קשר לבית. רוצים לקנות 
 בית יורשים בקיבוץ. 

ון בוועדה בשל העובדה שמדובר בשני מקרים של מבקשים שגדלו בקיבוץ בתקופות שונות בחייהם ורואים שתי הפניות הובאו לדי
בקיבוץ את ביתם. עלתה הדילמה שבין היצמדות לתקנון ולהחלטה של קליטת בני קיבוץ שעונים להגדרה, לבין הרצון לקלוט 

עובדה שלאחר שיוגש התיק לרמ"י נאבד חלק מהשליטה אנשים שאנחנו מכירים ושירכשו דירות יורשים. חלק מהדילמה היא ה
 שיש לנו כרגע על זהות רוכשי דירות היורשים. 

 בשל הדיון הסבוך והמעמיק והשעה המאוחרת הוחלט להמשיך בפגישה הקרובה של הוועדה.
 רשמה: אורית זלינגר

 
 15.8.2021פרוטוקול ועדת קליטה 

5/2021 
 , נועה גולדברג לוינהיים, בועז קפלן, דותן אבירם, טלי שוראורית זלינגר רונן סעידי,נועם מילשטיין,  נוכחים:
 : דקלה אפרתי חומסקי, מעיין צאוזמר שינדלר, אסתר ברוידאחסרים

 
 על סדר היום:

 פנייה לוויתור על דמי הקליטה –משפחת סטולר  .1
 המשך דיון –פניית משפחות תושבים לקליטה  .2
 פריסת תשלומים לנקלטים .3

 
 רמשפחת סטול .1

יותם והילה סטולר הם צאצאי יורשים )יותם הוא הנכד של קלאוס וחווה שטרן( המתגוררים בבית המשפחה. לאחרונה פנו 
לקליטה ועברו את האבחונים הנדרשים. על פי החלטת המזכירות, על צאצאי יורשים שאינם בני קיבוץ לשלם דמי קליטה על 

 כמו משפחות תושבים.  190,000סך 
ו לוויתור על דמי הקליטה, בנימוק שפנו לקליטה בעבר עוד לפני קבלת ההחלטה על דמי הקליטה, וכי שינוי יותם והילה פנ

 ההחלטה לא הובא לידיעתם.
 דיון: 

על פי הבדיקה משפחת סטולר פנו לקיבוץ לאישור הוספת ממ"ד לביתם. נאמר להם שעליהם להתחיל תהליך קליטה, והם 
 דמי קליטה. מעבר לכך המשפחה לא התקדמה בתהליך.התעניינו בתנאים, שאז לא כללו 

 החלטה:
הוועדה מברכת על רצונם של הילה ויותם להיקלט לחברות ורואה בהם חלק מהקהילה. עם זאת, עלינו לדבוק בהחלטות 

 המזכירות ולהימנע מהחרגות מיותרות שאינן מוצדקות, ולכן הוועדה לא רואה סיבה לוותר למשפחה על דמי הקליטה.
 המשך דיון –יית משפחות תושבים לקליטה פנ .2

נירית קנטור וירון אוריאל פנו לקליטה לאור העובדה שנירית נולדה וגדלה  –התקבלו שתי פניות  25.7בפגישת הוועדה בתאריך 
מדובר בקיבוץ עד כיתה ז'; ונהיר לוי וזיו יהלום שפנו לקליטה לאור העובדה שנהיר התחנך בקיבוץ. שני המקרים דומים היות ש

 הוריהם אינם חברי קיבוץ. –בפניות של מי שאינם עומדים בהגדרה המלאה של בני קיבוץ 
 דיון:

יש לנו רצון לקלוט משפחות שאנחנו מכירים ושירכשו דירות יורשים, אך אנחנו רוצים להימנע מדיון פרסונלי בכל משפחה 
 שבים שאינם בנים.ומשפחה. כחלק מהפתרונות האפשריים עלתה האפשרות לחזור לקלוט תו

 החלטה:
הוועדה תביא לדיון עקרוני את נושא קליטת תושבים שאינם בנים במסגרת רכישת דירות יורשים, ותבקש את אישור המזכירות 

 לבנות מנגנון שיאפשר זאת עם המגבלות הנדרשות.
 פריסת תשלומים לנקלטים .3

התשתיות והתשלום על המבונה )לנקלטים בדירות התשלום על  –הקיבוץ מאפשר לנקלטים לפרוס את התשלומים לקיבוץ 
 קהילה(. בבדיקה חוזרת מתברר שאין אחידות באופן הפריסה.
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שנים  6מתוך התשלום על התשתיות והשאר נפרס על פני ₪  100,000( שילמו עם הקליטה 13-)קבוצת ה 2015נקלטי ינואר 
לחודש אך לא שילמו עם הקליטה )כן נדרשו ₪  1,250לחודש(. הנקלטים שבאו לאחר מכן פרסו את הסכום לפי ₪  1,250)

 יוצא מכך שהפריסה היא על פני זמן כמעט כפול.₪(.  300,000לשלם עם הקליטה את המקדמה לרמ"י על סך 
 דיון:

נדרשו  13-נוצר חוסר אחידות בין הנקלטים, כנראה בשל חוסר תשומת לב אך גם בשל העובדה שהנקלטים שלאחר קבוצת ה
 מקדמה לרמ"י ולכן כנראה היה רצון להקל עליהם עם שאר התשלומים.לשלם את ה

 החלטה:
הוועדה רואה לנכון להשאיר את מצב התשלומים כפי שהוא, בכפוף לבדיקה שהקיבוץ יכול לעמוד בכך מבחינת תזרים 

 ההכנסות לתשתיות.
 רשמה: אורית זלינגר

 
 הגדרת תפקיד מינהלת תקשורת

 :לרציונ
ת השונות, המשרתת את מוסדות הקיבוץ, ענפים, מפעלים, וילות ענפה של תקשורת במדיות האלקטרוניבכפר מנחם קיימת פע

שוב ויש לעגן את פעילותה בצורה ברורה, ילפעילות זאת בצד החברתי והכלכלי יש השפעה רבה מאוד על הי חברים ותושבים.
  תקינה ושקופה.

   תיאור כללי:
לשירותי מחשוב, טלפוניה, אינטרנט וטלוויזיה רב ערוצית בשם  ית כלפיה בכל הנוגעהמינהלת תהיה כפופה למזכירות ואחרא

 ."תקשורת" –המרכז 
   : יעוד

    שוב ועל שימושיו השונים. יפיתוח ופיקוח על מערך התקשורת בי
 תחומי אחריות וסמכות:

 לאישור המזכירות. והגשתה יבוש תוכנית שנתית ורב שנתית של התקשורת לרבות תוכנית השקעותג     .1
 ת על תפקוד תקין של פעילויות התקשרת.יואחר .2
 ניהול ובקרה של תקציבי התקשורת ודיווח למזכירות.  .3
 .למזכירות לאישור נוהלים שבסמכותהגיבוש המלצות    .4
 כול שיהיו.כ –גיבוש המלצה למזכירות באשר לייעוד העודפים הכספיים   .5

 

 25/7/21בוץ  יפרוטוקול שיחת ק
 ידא.היו: אמנון , חלי ושלמה ברו חברים. בחדר הישיבות 50-בזום כנוכחים 

 : אמנון זלינגריו"ר
 : חלי זלינגרמזכירה

 : הצעת המזכירות בעניין הגדלת הפנסיה לחברים.1סעיף 
. זאת עד לחודש₪  4,550-ל בחודש₪  4,300-דותן מציג את הצעת המזכירות בעניין, שעיקרה: פנסיית היעד תועלה מ

 .2021אחרת שתתקבל עד סוף החלטה 
 : יועבר להצבעה בקלפיהחלטה

 : בחירת לירון שקד לתפקיד יו"ר הנהלה משקית.2סעיף 
, הפסקת חברותה של וידי לה ברוידא הצעה לסדר היום שעיקרה: הצבעה בקלפי, בעד או נגדהציע שלמ חילת סעיף זהבת

 בעד. 15-נגד ו 34בזום ברוב של  תה בהצבעה גלויהבמזכירות. הצעתו נדח )אשתו של לירון( שקד
חברים הביעו דעתם על חוסר שקיפות בנעשה בהנהלה משקית ועל כך שיש לפרסם פרוטוקולים מישיבותיה. לתשומת לב 

 .מנהלי הקהילה
 ות ובמקומו יישב במזכירות כמשקיףבחירת לירון היא בכפוף להצעת המזכירות המדברת על כך שלירון לא יהיה חבר מזכיר

 בייז מרכז המשק.אורי 
 .: בחירתו של לירון הועברה להצבעה בקלפיהחלטה

 זלינגר רשם: אמנון                                                                                              
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 העלאת רמת השיח שיחות הקיבוץ
הקיבוץ היא אחת מאבני היסוד של תהליכי קבלת ההחלטות בקיבוץ. אנו רואים בה כלי חשוב לקיום דיונים מהותיים, שיחת 

 להעברת מידע וכאמור לקבלת החלטות קיבוציות.
יחד עם זאת, תחושתנו היא כי בעת האחרונה אופי השיח המתקיים בשיחות הקיבוץ, אינו מכבד . כך למשל, לא פעם השיח 

 עקיצות כלפי חברים בעלי עמדות שונות, אמירות מזלזלות ומבטלות וכדומה.מלווה ב
תופעה זו אינה מכבדת ופוגעת מהותית בשיחת הקיבוץ ובהתנהלותה, ומקשה עלינו כבעלי תפקיד, לנהל את השיחה 

 בצורה טובה ואפקטיבית.
רים אחרים גם אם אינם תואמים את לכן, אנו מבקשים בכל לשון של בקשה, הקפידו על שיח מכבד. הקשיבו לדברי חב

 עמדתכם, אל תתפרצו לדברי אחרים, הימנעו מעקיצות, אמירות ציניות ואמירות פוגעניות.
 ככל שנדע להקפיד על שיח מכבד, השיחות יהיו נעימות יותר וטובות יותר.

 ,בברכת שנה טובה
 דותן וחלי

 

 :5-6.8.2021-בקלפי ב
  קשורים.                 לחברים ותיקים ולהסדרת נושאיםאושרה הצעת ההנהלות להעלות פנסיה       
 .לירון שקד נבחר כיו"ר ההנהלה העסקית עפ"י המתווה שהכינה המזכירות 

 
 משולחנה של מינהלת שיוך הדירות

 
 התכנסנו לראשונה חברי מינהלת השיוך במטרה לקדם את תהליך שיוך הדירות בשני מישורים. 2020בסוף שנת 

 
ם ואישורים שונים של הקיבוץ ככלל ושל כל מגרש ומגרש באופן פרטני. מישור זה איסוף מסמכי -י מול רמ"עבודה  .1

נמצא כעת בסיג ושיח על רקע שימושים חורגים שמוסדרים אחת לכמה שנים ושוב נדרשים הסדרה. התהליכים מול 
 דר המלווה אותנו מראשיתו של התהליך.רמ"י מלווים משפטית ע"י עוה"ד מארי קושניר הררי וע"י דובי גניש מחב' 

למען הגילוי הנאות, התיק מוכן להגשה כבר זמן רב והדבר היחיד המעכב אותו הוא אותו תהליך הסדרת השימושים מול  
 רמ"י שאורך זמן. לאחרונה צירפנו את עוה"ד אסף אלבז ממשרד שלמה כהן ושות' לצורך קידום ההסדרה. 

רים מבקשים לערוך שינויים בביתם, עולות וצפות בעיות שונות הקשורות ביכולת לשייך במקביל, ככל שחולף הזמן וחב
את הנכסים במצבם הנוכחי: דירות האטליה בשיכון ו' שנדרשות להסדרה, דירות חסרות היתר מתוקף בנייתן לפני חוק 

מגרש אחד. ועוד. מצבים אלו , מבונים שאינם במרכז המגרש או ש"יושבים" על שטח של יותר מ1965-התכנון והבנייה מ
 דורשים טיפול והסדרה ונמצאים בתהליך אל מול הרשויות השונות: ועדה מקומית, ועדה מחוזית ורשות המיפוי הארצית.

 
אחרונה התקיים דיון ארוך שכלל את בחצי השנה ה - עבודה על יישום החלטות הקיבוץ בתהליך פנימי עם החברים .2

ים הפנימיים ואת האפשרויות השונות ליישום נושא זה. במחצית השנה הקרובה היבטי הקליטה, את נושא האיזונ
נעסוק בלוחות הזמנים לתהליך ההסברה והגבייה לקראת קבלת השוברים לתשלום ע"י רמ"י. לוחות הזמנים יתייחסו 

 לנקודת זמן הגשת התיק ואישור קבלתו ע"י רמ"י. 
לחברי קיבוץ במימון רכישת הבתים  לקראת שעת השין )דרישת  בינתיים אנחנו עובדים על מציאת גופים המסייעים

משרדי יועצי משכנתאות, עם בנק מזרחי טפחות ועם בנק דיסקונט, במטרה  3נפגשנו עם  -התשלום ע"י רמ"י(
לאפשר לחברים להיעזר בהם במימון התשלומים לרמ"י. אנו נביא אותם למפגשי היכרות והסברה כדי להציג את 

 ומדות בפני החברים.האפשרויות הע
 

אנחנו תקווה כי נצליח לפתור בתקופה הקרובה את כל הפלונטרים על מנת ללכת בצורה חלקה ועבור כלל 
 חברי הקיבוץ לשיוך קנייני מלא.
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 שינייםהמרפאת 
 נעמי כהן את עבודתה רבת השנים במרפאת השיניים. תבימים אלו מסיימ

 דאגה., באכפתיות ובצבת בדמותה, מרפאת השניים מעושנה במקום 22נעמי עבדה 
 מי משאירה מרפאה מתפקדת ומאורגנת.  לניהול המרפאה נכנסה נעמה אנטוניאן.נע

 .במקום ולאחל לנעמה הצלחה זאת הזדמנות להודות לנעמי על כל שנותיה
 שיעזרו לנו לתת שרות יעיל: םשוב מספר נוהליייאנחנו מזכירות לכלל תושבי הי

 088508431ולילדים יש להתקשר דרך הטלפון  של מרפאת שיניים לקביעת תורים למבוגרים 
    km@kfm.org.ildental_מייל של מרפאת השיניים 

 114 תא הדואר מספרו 
 0525328382 ירום  ניתן להתקשר לנעמה:במקרה ח

עשו יפול המתקיים במרפאה )לילדים וחברים(. טיפולים שיבכל טי 50%מת השתתפות של יקימזכירות: בהזדמנות זאת אנו 
 בוץ.יכספית של הקלצורך השתתפות  תבוץ מצריכים  ידוע מקדים והתייעצוימחוץ לק

וחשוב להבין מראש  מדובר בטיפול יקר למדי .טיפול אורטודנטי: כל טיפול אורטודנטי  לילדים גם הוא מצריך קשר מקדים
 ההשתתפות.  מה עלויות הטיפול ואת מידת

 אין השתתפות בטיפול אורטודנטי אסטטי למבוגרים.
 בברכה

 אורית וצוות מרפאת השיניים
 

 המאבקים התנועתיים
כנית הכלכלית השנתית, ועם קבלת טיוטת ההצעות שהכינו במשרד האוצר לקראת הדיון על הת

קיומם של  כניות המאיימות באופן ישיר ומהותי על המשךוזיהו בתנועה הקיבוצית ארבע ת
הקיבוצים והמושבים. החמורה והמאיימת ביותר שבהן הייתה הכוונה להגדיר את הקיבוצים 
כ"שותפים מוגבלים". שינוי כזה היה מביא לחיסול רעיון הקיבוץ דה פקטו. התוכנית השנייה 

. 100%-ואף ל 98%-ל 91%-ה בקיבוצים באופן אבסורדי מיהייתה להעלות את דמי ההיוון לבני
השלישית הייתה הארכת חוק הוותמ"ל לארבע שנים נוספות והרביעית היא הרפורמה  הגזרה

 החד צדדית בחקלאות והורדת המכסים.
בעקבות זאת פעלו במטה התק"ץ יחד עם השותפים במרחב הכפרי וחברי הקיבוצים 

 ולהוריד את הנושאים האמורים כדי לנטרל את הסיכונים לעי"למהמפלגות השונות ומפלגותיהם 
 מסדר היום.

המאמצים נשאו פרי בינתיים וסעיפי מימון השותפויות וההיוון המוגדל אינם מופיעים בתקציב 
 המדינה ובחוק ההסדרים אשר אושרו בממשלה.

מליאת הכנסת אישרה בקריאה שנייה ושלישית את הצעת חוק תכנון משק החלב. לפי ההחלטה 
( יהיו המחירים שנקבעו ר המטרה"המעודכנת המחירים שעל המחלבה לשלם לרפתן )"מחי

 . אישור החוק יצמצם את השחיקה ברווחיות הרפתות.2011לפני 
החקלאים קוראים לממשלה להגיע להסכם  – נגד הרפורמה בחקלאות נמשך מאבק החקלאים

עמם ולא לפעול באופן חד צדדי. אבו וילן )מזכ"ל התאחדות  חקלאי ישראל(הבהיר לאביגדור 
ח, רק ומוכנים לכל פתרון שיהיה טוב למדינה ולחקלאות, אבל לא בכליברמן: "אנחנו 

ח אף אחד לא ובכ -דברות, תזכור את זה יבה
 ינצח אותנו."

 

  

 ברכות חמות לאליז ואמנון וכל המשפחה

 בן ללירון וקובי.עמית עם הולדת הנכד 

 

ברכת דרך צלחה ובהצלחה למיה ג'י קרון עם 

 הגיוס לצה"ל.

 אבא של ניצן וחבר – ןמוובתמונות: ירון סול

mailto:_km@kfm.org.il
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 יוני, תמוז תשפ"א
 מנהל הקהילה, דותן אבירם וד:לכב

 ,שלום רב
 ה לבריכהבוץ בתשלום כניסיבנות ובני הקיבוץ שאינם חברי ק: ערעור ופנייה לביטול חיובם של הנדון

 ביוני ולאור התייעצותך עם עורכת הדין, עלי להבהיר מספר נתונים: 27-קיבלתי את מכתבך מה
( החל הליך ערעור שלא פורסם, ועד לבירור יישום ההחלטה 19/5שלומי גרבר הגיש ערעור על ההחלטה בחודש מאי ) .1

 מוקפא. שלומי לאחר זמן הסיר אותה, ואנו ממשיכים בערעור.
כתה לתשובה ששלומי אמור היה לקבל תוך ייה של שלומי התגבשה קבוצה שמתנגדת להחלטה וחבמקביל לפני .2

 פרסומה באמצעות העלון ודרך רשומות הקיבוץ מה שלא נעשה.
יש דחיפות לשנותה באמצעות  .מכיוון שההחלטה מהווה  פגיעה חברתית בבנותינו ובבנינו, ויש להתייחס אליה ככזו .3

 בעה בקלפי.התכנסות שיחת הקיבוץ והצ
)סך חברי הקיבוץ על פי  וץ התומכים בדרישה לביטול ההחלטהחברות וחברי הקיב 49מצורף בזה חתימותיהם של  .4

 .(242סיגל 
ד מובהקת( מערערים ומבקשים מהמזכירות, לבטל את ההחלטה וסבתות וסבים )שכבת גיל מא ,הורים ,אנו חברי הקיבוץ

 ו. ברור שלאחר הביטול כל כניסה תלווה על ידינו.ינכדינו וניננ ,המחייבת תשלום כניסה לבריכה של בנינו
ההחלטה הקודמת אפשרה, הבינה והתחשבה בערך החברי שביננו, כאשר ראתה בבנותינו ובנינו חלק מן המרקם האנושי 

שותפות העדין של החברה שלנו. היא העצימה את שותפותם ומעורבותם והתגייסות בעת הצורך, שכללה בין השאר עידוד ו
ים לביטול נכן אנו מערערים ופובחיינו בדברים הקטנים כבגדולים. ול

ההחלטה המחייבת בתשלום לאלתר.  פרסום ביטולה ברשומות, 
בתקנון ובעלון הקיבוץ. ובנוסף להנפיק כרטיס מתאים המזכה בכניסה 

 החופשית.  
 בתודה ובברכה 

 איליה אלמן
 מצ"ב חתימות חברות וחברי הקיבוץ.

 יו"ר הקהילה חלי זלינגרהעתק: 
 
 

22/07/2021 
 התייחסות המזכירות לבקשת הערעור של איליה אלמן וחברים נוספים על ההחלטות בנוגע לבריכת השחייה

עמדה העלות  2020על חברי הקיבוץ. בשנת  בשנים האחרונות עולה בעקביות עלות התפעול של הבריכה, עלות שלבסוף מושתת
לצמצמה ככל הניתן. לאחרונה הוצג בפני מזכירות הקיבוץ ערעור על ההחלטה לפיה כל מי שאינו  ולכן פעלנו₪  190,000על 

 חבר קיבוץ ישלם )גם אם סכום מינימלי( עבור כניסה לבריכת השחייה. 
רעון של בריכת השחייה, החלטות שהתקבלו על בסיס המלצות לצמצום הגיודגש כי החלטה זו הינה אחת מבין מספר החלטות  

צוות מקצועי שבחן את הנושא לעומק. החלטה זו התקבלה לאחר בחינה מעמיקה ואחראית של המזכירות את טובת הקהילה  של
 .ברמת המאקרו

הגם שההחלטה פורסמה לציבור כשלושה שבועות לפני פתיחת עונת הרחצה, הבקשה לערעור הוגשה למזכירות רק לאחר 
בקש מסר לא ראוי וחסר טעם אשר גורס כי ההחלטה הינה התעמרות בחברים שנפתחה עונת הרחצה בפועל. בערעורו העביר המ

 ההחלטה התקבלה מטעמים מקצועיים בלבד.   ,הוותיקים, מסר שאנו דוחים בשאט נפש, שכן, כפי שנכתב
נה ( ולאחר היוועצות משפטית, נמצא כי בקשת הערעור אי111המזכירות בחנה את בקשת הערעור למול תקנון הקיבוץ )סעיף 

ניתן עומדת במבחן הזמן הסביר להגשתו שכן הוגש לאחר פתיחת הבריכה וגביית תשלום מהמנויים. כפי שנמסר למערערים, 
 ולאור התוצאות הכספיות של עונת הרחצה הנוכחית. 2022ה זו מחדש לקראת פתיחת עונת הרחצה יהיה לדון בסוגי

 
 בברכה חברי המזכירות
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 כן!  ינים,ילטות אם מעונמשפחה לא מחליפים גישות והח
 
חברות וחברים לשינוי  49התפרסם בתפוצה רחבה גילוי דעת של חברי המזכירות, שנגע בפנייתם של לפחות  22.7.2021-ב

 וביטול תשלום וחיובי הבריכה את ההורים הסבים חברי הקיבוץ. 
לחיסול/או החוב והפיכת הבריכה מכתב זה מדגיש את החוב שהבריכה השיתה על הקהילה והציגה בין השאר פתרונות 

 לכלכלית ורווחית.
בגילוי הדעת וזה לאחר פנייה ושיחה במזכירות נאמר כי הפנייה לא נעשתה בזמן סביר ויותר מכך מציגה את הפנייה כחלק 

נו לא מקצועי בעוד כל אפשריות הפעלת הבריכה נעשתה תוך שיקול דעת מקצועי. עוד דבר שהופיע בעקבות הפנייה של
כהצגה בלתי ראויה חסרת טעם ומנוגד שיקולים  ,קבוצת האבות והסבים ,בקיבוץ צגת הפגיעה בשכבה ברורה מאדוה

 מקצועיים.
גילוי דעת פוגעני ויותר לא מוסרי. על פי התקנון השגנו את  ,אני דוחה את הצגת הדברים כפי שהוצגה בגילוי הדעת

 שנדחה ואפילו לא הוצג בפני כל הקיבוץ בשיחה! מה ,בוץיחתימותיהם של חברי הקיבוץ להבאה לשיחת הק
לא  .כאשר נעשתה פנייה לערעור על ידי אחד החברים זה היה טרם העונה. לא פורסם שום דבר בעניין וכשהסיר את פנייתו

 דווח בשום מקום על כך מה שמעלה ספקות ביושר החלטת אי הפרסום.  
חלט זמן סביר )מי החליט וכמה זו הגדרת זמן סביר? הגדרה מוזרה בה ,פניית החברים לערעור נעשתה באמצע חודש יוני

אנטי דמוקרטי שזמן סביר שימש כלי דעת של המעוניין להפעילו. ומכאן בוץ ובעצם נתונה לשיקול יהמופיעה  בתקנון הק
 ( לדון ולשנות את ההחלטה. החברים! תשנוצל לרע

 הוא נערך רק בחודש יולי. הכוונה הייתה ברורה!הייתה פנייה, הדיון במזכירות נסחב מספר פעמים כך ש
ועוד  ,בכדי להיות שלמים עם הפנייה הלכתי לבדוק בסביבה הקרובה כיצד מנהלים בריכות וכיצד מחזיקים אותן כלכלית

 שאלה חשובה האם בנות ובני קיבוץ שאינם חברים משלמים עבור הכניסה.
שאינם חברים נכנסים חופשי אינם משלמים ולו אגורה הם בנינו!   רבדים: בשיחה עם מנהלי הבריכה: בנות ובני קיבוץ

מאירועים. כרטיסים ₪  1000.000-אירועים וכרטיסים. חלוקת ההכנסות היא: כ ,אחזקת הבריכה נעשית על ידי מנויים
את להחזיק ₪.  640.000כ ₪ =  2,000מנויים של משפחות מבחוץ  כל מנוי  ₪320.  100.000-למשפחות מזדמנות כ

 אז אנחנו מכוסים! ₪ .  450.000-הבריכה זה כ
 קיבוץ נחשון: בני משפחה בנות ובנים ושאינם חברי קיבוץ של חברי קיבוץ ללא עלות.

אף אחד לא מזדעק כאילו שזה בסדר. כל אחד חייב לחשוב האם הוא יכול  .ואצלנו: הבריכה בחובות לפחות ארבע שנים
כאלה? ממש לא. ולכן הגדרה של צוות מקצועי שיודע ומחשב כלכלית ממש לא היה להרים עסק פרטי משלו עם חובות 

התבגרות  ,תחשיב ופיקוח לקוי לאורך השנים, שנת קורונה ,תופסת כאן. אפשר לתלות את הכישלון הזה בניהול כושל
 האוכלוסייה ועוד. זה לא ממעיט מחוסר האונים במציאת פתרונות יצירתיים לרווחיות הבריכה.

 נכון לחודש אוגוסט לפני כל ההורדות משכורות השקעות וכו': היום: 
  ש"ח. 34.000 -מנויים של בני קיבוץ הגרים בהרחבה  9מנויים של בני קיבוץ שגרים בקיבוץ ועוד  15יש  אמצע חודש אוגוסט:

 ₪. 56,197ירועים א₪   9260 -כרטיסיות יחיד חד פעמי למשפחה 
בדיקה רצינית, ויצירת מקורות הכנסה נוספים לאיזון כלכלי. לעומת זאת, הטלת מן הנתונים האלה עולה שלא נעשתה 

ם וחיובם של בני הקיבוץ גורמת לפגיעה באוכלוסיית ההורים. החלטה שנעשתה כלאחר יד וכפתרון של אין ברירה, ולתש
 בטענה אולי סמויה שחייבים להראות שעושים משהו ולא את הדבר האמיתי! 

 כלומר עומד במקום ומראה כאילו פעילות. ,וכב אופניים המטפס בעליה במצב של "פריילוף"לר ?למה הדבר דומה
בשורה התחתונה, הפנייה שלנו הוא פנייה חברתית ולא כלכלית )כפי שעולה מהצגת הנתונים שאותה יש להתאמץ ולפתור 

ד. כל ניסיון ללא מחשבה אלא ואללא פגיעה(. אנו חברה הטרוגנית, כאשר רבדי השכבות והקשרים ביננו הם עדינים מ
 מתוך אינטרס וחוסר רגישות יפרום אותם.

 אנו מבקשים לבטל את ההחלטה ולהתייחס לפנייתנו כפי שמוצגת, בכבוד.
 

 ויותר של חברות וחברים סבתות וסבים.  49בברכה איליה אלמן ועוד 
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 ועומר אורון  אורון-אלונה פינקל
 2020 חיים בקיבוץ מאוגוסט

מר הוא נכדם של שרה וראובן הדס זיכרונם לברכה; בנם הבכור של עו
 איטה ובועז.

 בפגישת היכרות הם תיארו בקצרה את עצמם ויחסם לקיבוץ.
נהניתי לבוא  –עומר ציין ש"הקשר שלי עם הקיבוץ מתחיל מסבתא שלי 

לסבתא ולהתפנק. חלק מהפינוקים אצל סבתא היו ללכת לבריכה, לחדר 
ליהנות מכל הטוב שיש  –לרפת, להצגות בבית הבנים  האוכל, לספארי,

 לקבוץ להציע."
אלונה  סיפרה שהקשר שלה לקיבוץ היה בראש וראשונה הקשר של עומר 

ואני  "הוא קנה אותי מיד כשעשינו סיור ברפת )כבר בדייט השני שלנו(, -
 מרוצה מאוד מההחלטה לבוא לגור בקיבוץ".

חלטה לעבור לקבוץ זה הקשר עם עומר מבהיר, ש"מה שהביא אותנו לה
המשפחה והזיכרונות. בנוסף רצינו להנות מהמישור הקהילתי, להנות מהסביבה והאנשים ולתת לילדים שלנו אפשרות 

 להתחנך ולגדול במקום כזה."
אפשר -זה משהו שאי  –אלונה אומרת, שהיא מרוצה מאוד פה "מאוד נעים לנו להסתובב פה, להיות יחד עם הילדים 

 וות לאף צורת ישוב אחרת".להש
 חודשים. 5עולה לגן דקל וליבי בת  4.5, וילדיהם תום בן 34שנים, אלונה בת  35עומר בן 

עומר בוגר האוניברסיטה העברית, העובד במשרד ראש הממשלה ואלונה היא בוגרת הטכניון ורופאה במחלקה הפנימית 
 דשים.חו 5בבית חולים סורוקה על סף סיום ההתמחות שלה בעוד 

  ��הם מאחלים שנה טובה, בריאה ומתוקה 
   

 יוני מודעי 
 שנים בסין. 11בוץ שנה וחצי אחרי שהות של יהיה בק

 הוא תיאר את רשמיו מהנעשה בקבוץ : 
מכיוון שלא חייתי פה הרבה שנים אני מסתכל על העניינים קצת מהצד ושם לב שהחיים    החיים בקבוץ נראים לי נהדרים.

 במגמת שיפור. פה כל הזמן 
אני חושב שהקורונה  מלבד כל הנזק שהביאה, היא עשתה הרבה דברים טובים לקהילה. כשאני מסתכל על החיים  בקבוץ 
אחרי הגלים הראשונים נראה לי שהייתה פה התקדמות מאוד יפה בחיים הקהילתיים, היה מאוד יפה לראות את הקהילה 

 ההדדית והנכונות לעזור אחד לשני. את הדאגה לאנשים והערבות –מטפלת בקורונה 
. מצד 2021החיים בקבוץ שאני זוכר כילד כבר לא קיימים ונראה שטוב שכך. לא בטוח שיש מקום ל"קיבוץ של פעם" בשנת 

 שני הרבה דברים יפים מפעם כמו שיחות מדרכות, חינוך וחיים ליברליים דווקא נשמרו ואולי אפילו השתפרו, מי יודע... 
 
 

 
 

 תוהתערות מוצלח ברכת ברוכים הבאים

 ליל ויערה.לנועה אבירם ויפתח רוסק ובנותיהם שקד, כ
 

 י.לעדי ושי מלכי אורלא ובנותיהם נטע ועופר
 

 לזיו ונהיר לוי וילדיהם רפאל ונעמי.
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 תשפ"ב עומדת בפתח שנת
 אחלים לקהילה שלנו בתנאי המגבלות?לקראת השנה החדשה שאלתי חברות וחברים מה היו רוצים לעשות לולא המגבלות ומה הם מ

 אלה דברי החברים והחברות:
 מרים קליין:

 שמור על עצמנו.אני רוצה שקט, שמישהו ישמור על חדר האוכל ואנחנו נ המשאלות שלי שזה ייגמר מהר וזה לא ייגמר מהר.
 אביה ברק:

 לם היפה והמעניין שלנו ולראות...אני חולמת על לטייל בעו
 לקהילה אני מאחלת שנתנהג לפי ההוראות, נהיה נאמנים להנחיות ונשמור על מורל גבוה. בסך הכל הקבוץ מסתדר.

 :ארבר מרסלו
 באופן פרטי מאחל בריאות והמשך של עושר ונחת.

, יאותוכמובן בר ,טו בנים חוזרים, המשך התפתחות התשתיות והנוי ויותר מעורבות ועשייה בביתנובוץ יקליאני מעוניין שבק
 בריאות, בריאות.

 איריס אקוקה:
תן היה לטייל לכל מקום שהאדם רוצה לא הייתה לי שום פנטזיה לטייל, יכל עוד לא היו מגבלות והעולם היה פתוח ונ
שיו, כשיש מגבלות, בידודים, סגרים ותווים, אני רוצה לצאת, לטעום ולראות הסתפקתי בטעימות ותיאורים של אחרים. עכ

 את העולם.
והעיקר,  ,כמו שעשינו בעבר , למשל בארוחותלקהילה אני מאחלת קודם כל ערבות הדדית, עזרה כמה שאפשר למי שצריך

 ר על עצמנו.ושכולם יהיו בריאים ונדע לשמ
 ניר חומסקי:

 שלי לאן שהוא. אני רוצה לנסוע עם המשפחה
 לקהילה אני מאחל בריאות ושנחזור במהרה לשגרה.

 אורי אגוזי:
 הדבר שהכי הייתי רוצה זה לחזור לשגרה של פעם.

שלמרות המגבלות נצליח לקיים חיים בצורה של שגרה וכשהקורונה תחלוף  נחזור לבלות יחד באירועים  לקהילה אני מאחל
 משותפים ואירועי תרבות.

 :נועם מילשטיין
לטוס עם הבן שלי ליעם ללונדון לראות משחק  ם כבר שנתיים אי אפשר לעשות אותו:יש משהו שהייתי עושה כל שנה ובעצ

 של ארסנל. זו פנטזיה ענקית, זה עושה לי טוב, זה אחד הדברים הגדולים החסרים לי.
 ר להסתדר.אני מאחל לכל בית כפר מנחם בריאות איתנה וחזקה, אם יש בריאות, עם כל השאר אפש

 מיטל יפרח:
 אני מקווה פשוט לקיים שגרה נוחה בלי דאגות וחששות.

 קודם כל בריאות ושותפות, עזרה הדדית וסולידריות. –לקהילה 
 ירדן תל אור:

 זה בקדימות ראשונה.חשש ל ולצאת עם הילדים ללא "מבחינה אישית, נסיעות לחו
 .80-ות הים קהילתיים כמו שהיו בחגיגשיהיו מפגשהייתי רוצה 

שנהיה בריאים ושנעבור בשלום , בתקווה שנצליח לחלום ולהגשים חלומות, שיימשך תדר החיבור בקהילה שלנו
 את שגרת הקורונה.

 יהודית אפרתי :הביאה לדפוס
 

 קטורטאסף אוזן ברכות חמות עם השלמת הדול
 נושא העבודה: 

 רייםחינת החמלה במרחבי קיום אכזקרוב רחוק בדרך אל האנושי, ב
 חנוך לויןעיון פילוסופי ביצירתו של 

 כנית לפרשנות ותרבות באוניברסיטת בר אילןוזהו מחקר בין תחומי במסגרת הת
 עלה והצלח
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 זאב לוונברג 20.10.1919-25.09.1943
 הדוויג כהן 15.09.1889-20.09.1950
 שמואל אמני 19.01.1880-16.09.1956
 שמואל טרוצקי 04.09.1885-04.09.1974
 חיימק'ה הלפרין 22.06.1912-08.09.1974
 אברהם פרוינד 09.01.1912-27.09.1976
 פרץ שיף 30.08.1918-11.09.1977
 גיזה כהן 02.02.1894-25.09.1977
 ראובן הדס 25.02.1921-16.09.1979
 חיים קורצברג 16.03.1896-09.09.1981
 וילין מרדכי )מוטי( 28.07.1911-24.09.1983
 שושנה טולדו 26.12.1906-15.09.1984
 אסתר סולומון 03.01.1918-26.09.1984
 קנטור משה )מיטק( 01.05.1912-25.09.1987
 רחל מלמד 15.09.1922-25.09.1987
 רותק'ה קריסטל 30.03.1911-03.09.1988
 צביקה הדס 01.05.1958-27.09.1993
 מיכאל שינדלר 14.05.1942-11.09.1994
 מנוחה עציון 07.05.1920-12.09.1994
 צילה תלאור 29.05.1926-23.09.1995
 לובה שריג 21.12.1913-04.09.1996
 חיים עציון 14.02.1916-23.09.1997
 יורם נוסבאום 17.03.1920-02.09.2001
 רפאל בן אשר 27.03.1920-02.09.2001
 קצפורה רומב 28.12.1910-05.09.2005
 'שרה יודוביץ 05.01.1913-26.09.2005
 מרגלית ירקוני 07.04.1923-22.09.2008
 צבי כצנלסון 22.02.1922-29.09.2008
 נחום שור 17.12.1935-17.09.2010
 יואל דרום 13.12.1921-18.09.2014
 דליה גולדברג 19.04.1927-23.09.2014

 חיים מילר 29.4.1921-26.9.2020
  

 

 

  


